
 
 
 
 
 
 
 

Petice za zachování unikátní lokality 
historických schodišť na Bělehradské 

 
Se znepokojením jsme my, obyvatelé této čtvrti, zaznamenali zveřejněný plán Magistrátu 
hlavního města Prahy a Úřadu MČ Prahy 2, vystavět betonovou lávku, která by měla 
překlenout Bělehradskou ulici v místě historicky cenných a památkově chráněných schodišť 
mezi ulicemi Wenzigova a U Zvonařky. 
 
Kromě jiných by stavba měla negativní dopady zejména v těchto aspektech: 
 

1. historický – zákoutí jsou spolu s Nuselskými schody dvě z posledních krásných ukázek kvalitního 
řešení zvlněného terénu Vinohrad.  Viz vyjádření NPÚ k záměru – zamítavé! 

2. ekologický – došlo by k setnutí vzrostlých stromů v místě stavby lávky. 
3. dopravní – došlo by k drastickému omezení parkovacích míst v obou vyústěních lávky.  
4. stavebně-technický – snížení kvality bydlení v nejbližším okolí – zastínění, rušnost. 
5. hygienicko-bezpečnostní – pod lávkou lákavá místa pro kriminální a drogově závislé. 
6. ekonomický – 30 miliónů Kč je významná částka, která by mohla být vynaložena ku prospěchu 

všech občanů. 
7. sociální – necitlivý zásah do každodenního komunitního potkávání místních obyvatel. 

  
Z vyjádření radních Jana Korsesky (ODS) a Adama Scheinherra (Praha Sobě) vyplývá, že je záměr veden 

zejména zájmy cyklistů a snahou zpříjemnit jízdu z Vinohrad do Nuslí a k Vltavě.  
 
Pro cyklisty pohybující se mezi různými částmi Prahy je toto místo jen úsekem, který chtějí 
pohodlně překonat. My, kteří tu skutečně žijeme, k němu máme vztah – je to náš domov. 
Prosazování zájmů omezené skupiny na úkor kvality života místních obyvatel považujeme 
za bezohledné a nesprávné a důrazně proti tomuto záměru protestujeme.  

 
K petici se můžete připojit na 

 

www.schodybelehradska.cz/petice 
   

 
Děkujeme, pokud Vám toto místo také není lhostejné! 

schody@schodybelehradska.cz 


